
Innkalling 
til 

Representantskapet Sirkula IKS 

Møtedato: 20.02.2025 
Møtested: Kretsløpsparken 
Møtetid: 16:00 - 18:00 

Faste medlemmer innkalles herved til ovennevnte møte. 
Eventuelt forfall meldes til espen.pettersen@sirkula.no eller på tlf. 414 42 108. 
Varamedlemmer møter bare etter nærmere innkalling. 
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Espen Pettersen <arkiv> 25/51 

Saksnr Utvalg Type Dato 
25/01 Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 

Gjennomgang av protokoll fra forrige møte 

Styrets innstilling: 

Hamar,  28.01.2025 

Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 

Trykte vedlegg: 
Protokoll representantskapet Sirkula 21.10.24-offentlig 



Møteprotokoll for Representantskapet Sirkula IKS 

Møtedato:  21.10.2024 
Møtested:  HIAS 
Møtetid: 16:00 - 18:00 

Medlemmer 
Geir Roger Borgedal 
Jane Meyer 
Marte Larsen Tønseth 
Nina Cecilie Myren Sortehaug 
Odd Amund Lundberg 
Paal Ravnaas 
Vigdis Stensby 

Forfall meldt fra følgende medlemmer 
Bjarne H. Christiansen 
Jørn Arild Flatha 

Følgende varamedlemmer møtte 
Knut Arne Søsveen 
Truls Gihlemoen 

Andre frammøtte 
Carina Rognstad Skår 
Grethe S. Olsbye 
Ingrid Nytun Christie 

SAKSLISTE 
Saksnr Tittel 
24/27 Gjennomgang av protokoll fra forrige møte 
24/28 Valg av to representanter til å underskrive protokollen 
24/29 Økonomiplan 2025-2028 inkludert budsjett og priser for 2025 
24/30 Tertialrapport pr 2. tertial 2024 
24/31 Resultater fra nasjonal benchmarking 2024 
24/32 Forslag til opsjonsavtale Vang Almenning Unntatt 

offentlighet 
24/33 Valg av ny nestleder til styret i Sirkula IKS for perioden 2024 - 

2026 
24/34 Åpen post 
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24/27: Gjennomgang av protokoll fra forrige møte 

Behandling: 
Vedtak: 
Protokoll godkjennes. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/28: Valg av to representanter til å underskrive protokollen 

Behandling: 
Vedtak: 
Jane Meyer og Pål Ravnaas ble valgt til å signere protokollen sammen med 
representantskapets ordfører.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/29: Økonomiplan 2025-2028 inkludert budsjett og priser for 2025 

Økonomiplan 2025-2028 med budsjett og priser for 2025 ble behandlet i styret 13.8.24 og 
presentert i representantskapets møte 29.8.24. Representantskapet skal behandle 
økonomiplanen og budsjett i sitt møte 17.10.24. 

Behandling: 
Vedtak: 
Styrets innstilling: 
1. Økonomiplan for 2025-2028 godkjennes
2. Økonomiplanens 1. år godkjennes som rammebudsjett for 2025
3. Det godkjennes låneopptak for husholdning på inntil 40 mill. kr.
4. Styret gis i oppdrag å se nærmere på muligheten for en utbytteplan til eierne fra
næringsvirksomheten. Styret gis også i oppdrag å se på konsekvenser av uendret
låneramme, og en mer dempet kostnads- og gebyrutvikling fra 2026.

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/30: Tertialrapport pr 2. tertial 2024 

Behandling: 
Vedtak: 

1. Tertialrapport pr 2. tertial 2024 tas til orientering.

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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24/31: Resultater fra nasjonal benchmarking 2024 

Resultater fra nasjonal benchmarking 2024 oversendes representantskapet til orientering. 

Behandling: 
Vedtak: 
Administrasjonens innstilling: 

1. Representantskapet tar resultater fra nasjonal benchmarking 2024 til orientering.

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/32: Forslag til opsjonsavtale Vang Almenning 

Sak er unntatt offentlighet. 

Behandling: 
Vedtak: 

1. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/33: Valg av ny nestleder til styret i Sirkula IKS for perioden 2024 - 2026 

Kristen Bartnes ble valgt inn i styret til Sirkula IKS som nestleder for perioden 2024 - 2026. 
Kristen meddelte for ca. 1 mnd. siden at han trakk seg fra styret pga sykdom. Vi har nå også 
fått den triste beskjeden om at han har gått bort. Det må derfor velges ny nestleder til styret. 
Det er ikke nødvendig å velge nye vararepresentanter, da det ikke er personlige 
vararepresentanter til styret. 

Behandling: 
Vedtak: 

1. Som ny nestleder i styret i Sirkula IKS velges Håvard Røste
2. Som nytt styremedlem velges Stine Mølstad
3. Som nytt varamedlem velges Michael Oreld

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

24/34: Åpen post 

Behandling: 
Det var ingen saker under åpen post. 
Vedtak: 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Espen Pettersen <arkiv> 25/51 

Saksnr Utvalg Type Dato 
25/02 Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 

Valg av to representanter til å underskrive protokollen 

Styrets innstilling: 

Hamar,  28.01.2025 

Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Grethe S. Olsbye <arkiv> 

 
25/67 

   
 
Saksnr Utvalg Type Dato 
25/03 

 

Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 
 

  
 

Forslag til møteplan for representantskapet i Hias IKS og 
Sirkula IKS 
 
Representantskapet behandler forslag til møteplan for representantskapet i Hias IKS og 
Sirkula IKS i 2025. 
 
 

Styrets innstilling: 
Administrasjonens innstilling: 

1. Møter i representantskapet i 2025 avholdes den 24.4., 12.6., 28.8. og 16.10.25 fra 
16.00 til 20.00. 

 
 
 
 
Hamar,  04.02.2025 
 
Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 
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Fakta: 
Tidligere har forslag til møteplan for representantskapet vært oversendt til eierkommunene 
etter vedtak i styrene i siste møte foregående år. I siste møte i 2024 ønsket 
representantskapet at representantskapet selv skal behandle forslag til møteplan. I 2025 
behandles møteplan for 2025 i første representantskapsmøte i Sirkula, den 20.2.25. For 
2026 og i årene framover er det naturlig at møteplanen behandles i representantskapets 
siste møte foregående år. Forslag til møteplan legger derfor opp til det. 
Forslag til datoer og innhold i representantskapsmøtene for henholdsvis Sirkula IKS og Hias 
IKS: 

 
 
Fristene i forslag til møteplan er i tråd med bestemmelser i IKS-loven, selskapsavtalene og 
etablert praksis. 
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Grethe S. Olsbye <arkiv> 25/66 

Saksnr Utvalg Type Dato 
25/04 Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 

Valg av vara til styret i Sirkula IKS 

Representantskapet velger ny vararepresentant til styret i Sirkula IKS. 

Styrets innstilling: 
Administrasjonens innstilling: 
- 

Hamar,  04.02.2025 

Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 

Trykte vedlegg: 
2025.01 Valgkomiteens innstilling - Sirkula IKS 2024 - nytt medlem og varamedlem_ 
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Fakta: 
Representantskapet skal velge et nytt varamedlem til styret i Sirkula IKS, for å få korrekt 
kjønnsbalanse, noe som betyr at Michael Oreld ikke blir valgt inn som varamedlem. 
Valgkomitéens innstilling er vedlagt saken. 
  
 
  



 
 
 
 

Sirkula IKS 
 
Valgkomiteens innstilling av nytt varamedlem 
 
 
 
Valgkomiteen skal velge et nytt varamedlem for å få korrekt kjønnsbalanse, noe som betyr at 
Michael Oreld ikke blir valgt inn som varamedlem.  
 
Valgkomiteen foreslår nytt varamedlem Guro Aalberg. Aalberg er prosjektleder og 
selvstendig næringsdrivende innen grafisk design og markedsføring. Hun har fullført 
styrelederkurs og har erfaring fra styreverv i frivillige lag og foreninger.  
 
Valgkomiteen består av Jane Meyer (leder), Jørn Arid Flaata, Paal Ravnaas og Geir Roger 
Borgedal. Komiteen legger frem en enstemmig innstilling.  
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Carina Rognstad Skår <arkiv> 

 
25/53 

   
 
Saksnr Utvalg Type Dato 
25/05 

 

Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 
 

  
 

Utvidelse av låneramme 
 
Representantskapet behandler konsekvenser for selskapet dersom låneramme ikke økes. 
 
 

Styrets innstilling: 
Styrets innstilling: 

1. Representantskapet innstiller på at lånerammen indeksreguleres (KPI) fra 2016 til 
2024. Lånerammen økes da fra 400 mill. kr til 526 mill. kr i 2024, videre at det legges 
inn en årlig justering tilsvarende KPI 

 
 
 
 
Hamar,  07.02.2025 
 
Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 
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Styrets behandling: 
Styret behandlet saken i sitt møte 6.2.25 og fattet følgende vedtak: 
  
Styret foreslår overfor representantskapet at lånerammen indeksreguleres (KPI) fra 2016 til 
2024. Lånerammen økes da fra 400 mill. kr til 526 mill. kr i 2024, videre at det legges inn en 
justering tilsvarende KPI. 
  
Oppsummering og konklusjon: 
Administrasjonen har sett på hvordan det kan la seg gjøre at lånerammen ikke økes i 
økonomiplanperioden, og identifisert hvilke investeringer som i tilfelle må utgå eller forskyves 
og konsekvensen av dette, se tabell og tekst under «Pro og kontra». 
  
For noen av investeringene vil konsekvensen være risiko for økte vedlikeholds- og 
reparasjonskostnader, som vil påvirke renovasjonsgebyret og økonomimålet i avfallsplanen 
negativt. Dette gjelder primært dersom selskapet utsetter utskifting av maskiner og kjøretøy. 
For andre investeringer vil manglende investering eller utsatt investering også ha 
konsekvenser for oppfylling av miljømål i avfallsplanen. Den største investeringen dette 
gjelder er investering i gassturbiner for å utnytte gassen fra deponiet på Heggvin. I dag 
fakles mye av gassen, mens den kan utnyttes til varme- og strømproduksjon. En utsettelse 
medfører utsettelse av positive klimaeffekter og også en risiko for at selskapet mister tildelt 
klimasatsstøtte. En annen investering som må utsettes om selskapet ikke får økt 
låneramme, er innføring av vekter for restavfall på andre gjenvinningsstasjoner enn 
kretsløpsparken. Dette er en investering som er beregnet med positiv nåverdi og forventes å 
bidra til bedre materialgjenvinning. På lik linje med investering i gassturbin er dette en 
investering som er godkjent allerede i 2024, men som nå er stoppet i påvente av beslutning 
om låneramme. Andre konsekvenser er redegjort for i saken. 
  
For å kunne gjennomføre investeringer i vedtatt økonomiplan, må lånerammen økes fra 
dagens 400 mill. kr til 424 mill. kr. Behovet for 424 mill. kr i 2026 er basert på en prognose 
for perioden 2026 til 2028. Investeringsbudsjettet legges tidlig og det er usikkerhet rundt flere 
tiltak, særlig lenger ut i økonomiplanperioden. Selv om det er først i 2026 at dagens 
låneramme antas å bli overskredet, vil uendret låneramme også måtte få konsekvenser for 
vedtatte investeringer i 2025. Usikkerhet rundt investeringsbehov er redegjort for i saken. 
  
I prinsippet kunne lånerammen legges på samme beløp som prognosen for 2026 tilsier at 
det er behov for, 424 mill. kr. Usikkerhet i investeringsbeløp, i periodisering (faktisk tidspunkt 
for låneopptak/avdragsbetaling) og endrede behov gjør at selskapet har behov for noe 
fleksibilitet i forhold til lånerammen.  
  
Da selskapet ble stiftet i 2016 ble lånerammen fastsatt til 400 mill. kr. Som redegjort for i 
saken har selskapet fått økte investeringsbehov pga overtagelse av innsamling i egenregi og 
det har vært en prisvekst generelt, som også påvirker selskapets investeringsbudsjetter. 
Administrasjonen legger fram forslag om at lånerammen økes med KPI fra 2016 og fram til i 
dag, og at det årlig legges inn en KPI-justering av lånerammen. Det vil innebære at 
selskapet har en låneramme på samme nivå som den gangen selskapet ble etablert, og 
opprettholder kjøpekraft.  
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Ved en gjennomgang av fremtidig investeringsbehov for å nå målene i avfallsplanen og 
myndighetskrav, så synes dette å være på et nivå som vil gi selskapet en låneramme som 
gir handlingsrom samtidig som den stiller krav til forsiktighet og prioriteringer.   
  
Endring i låneramme medfører at selskapsavtalen må endres. Siden økning i lånerammen 
innebærer en garantiforpliktelse/ økonomisk forpliktelse for kommunene, så er dette en sak 
som må behandles av kommunestyret. I selskapsavtalen §3 er det fastsatt at eierandeler 
skal justeres hvert 5. år. En KPI-justering kan gjøres i denne forbindelse.   
 
Fakta: 
Sirkula IKS har en låneramme på 400 mill. kr. Gjennomføring av investeringer i godkjent 
rammebudsjett 2025 og økonomiplan 2026-2028 medfører behov for økt låneramme i 2026.  
  
Representantskapet gjorde følgende vedtak den 21.10.24: Styret gis i oppdrag å se 
nærmere på muligheten for en utbytteplan til eierne fra næringsvirksomheten. Styret gis 
også i oppdrag å se på konsekvenser av uendret låneramme, og en mer dempet kostnads- 
og gebyrutvikling fra 2026. 
  
I denne saken vurderer selskapet konsekvensen av uendret låneramme i 
økonomiplanperioden. 
  
Om lånerammen 
Lånerammen i gjeldende selskapsavtale ble satt i forbindelse med utskilling av Sirkula IKS 
fra Hias IKS. Lånerammen er ikke indeksregulert siden 2016, mens prisene har økt hvert år. 
En KPI justering av lånerammen ville gitt en låneramme ved utgangen av 2024 på 526 mill. 
kr.  
  
Siden lånerammen ble satt, har selskapet tatt over innsamling i egenregi. Innsamling i 
egenregi benytter i dag ca 20 % av eksisterende låneramme og det er forventet et 
akkumulert lånebehov for innsamling alene på ca 70 mill. kr ved utgangen av 2026. En 
justering for å ta høyde for at innsamling er tatt over i egenregi i tillegg til en KPI justering, 
ville gitt en låneramme ved utgangen av 2024 på 630 mill. kr. 
  
  
Husholdning vs næring 
Sirkula IKS har lån både til investeringer som belastes husholdningsregnskap og selvkost, 
og som belastes næringsregnskapet. Saldo som belaster låneramme gjeldende næring er 
ved utgangen av 2024 på 8 mill.kr. Det er forutsatt at resterende saldo nedbetales i 2025. 
Investeringer som belastes husholdningsregnskapet finansieres i sin helhet med lån. Det 
bygges i prinsippet ikke opp egenkapital i husholdningsregnskapet, utover at det kan være 
en forskjell mellom faktisk rente og kalkulatorisk rente (selvkost). Forskjellen kan gå begge 
veier. Avskrivninger på lånene settes lik avdragene.  
  
Som hovedregel kan ikke husholdningene finansiere næring og motsatt (kryss subsidiering). 
Det er behov for investeringer både mhp videre utvikling av tilbud til næringslivet og til videre 
utvikling og drift av husholdningsaktiviteter. Når det gjelder tilbudet til næringslivet, vil 
behovene der bli behandlet i egen sak vedrørende etablering av utbyttepolicy og utbytteplan. 
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Selskapet gjør også vurderinger i forhold til næringsaktivitet og Sirkula Næring AS, og sak 
om utbyttepolicy og utbytteplan vil bli fremmet i den sammenheng. 
  
I denne saken forutsettes det at det ikke er behov for låneramme for å finansiere framtidig 
tilbud til næringslivet, og det er kun behov knyttet til utvikling og drift av 
husholdningsaktiviteter som omhandles. 
 
Pro og kontra: 
  
Muligheter for å holde investeringer innenfor dagens låneramme 
  
Saldo lån ved utgangen av hvert år i økonomiplanperioden er: 
  
2025    398 mill. kr 
2026    424 mill. kr 
2027    404 mill. kr 
2028    375 mill. kr 
  
Erfaringsmessig blir det forskyvninger i tid på en del planlagte investeringer, men det er for 
tidlig å allerede nå peke på investeringer som uansett vil skyves i tid. Det er også sannsynlig 
at noen av de investeringene vi nå mener er nødvendige uansett må omprioriteres fordi det 
dukker opp andre behov som må gis høyere prioritet. Overgang fra fossilt drivstoff til 
utslippsfritt drivstoff kan erfaringsmessig medføre at investeringssummene blir høyere enn 
det som nå ligger i prognosen. Det er også en stor usikkerhet bl.a. i forhold til hvilke krav 
forsikringsselskaper vil kreve for å tilby forsikring framover. 
  
Generelt gjøres det alltid en grundig vurdering før investeringsbeslutninger tas og 
investeringen igangsettes, selv om de ligger i investeringsbudsjettet. Investeringsbudsjettet 
settes tidlig og behov og alternativer kan endres.  
  
De siste årene i økonomiplanen er det anslått lave investeringer. Erfaringsmessig vil behovet 
øke når investeringsperioden kommer nærmere. Det er imidlertid gjort store utskiftinger de 
senere årene, bl.a. av komprimatorbiler og anleggsmaskiner, noe som gjør at 
investeringsbehovet er ventet å ligge lavere noen år framover, hvis man da ikke beslutter 
andre store nyinvesteringer. 
  
Selskapet har gått igjennom investeringene som ligger i økonomiplanen for å vurdere hvilke 
investeringer som kan flyttes eller utgå og hvilke konsekvenser det vil ha, hvis låneramme 
skal stå uforandret i økonomiplanperioden. 
  
Selv om det først er i 2026 at dagens låneramme forventes å bli oversteget, vil det måtte 
gjøres tiltak også i 2025. Sirkula har innført midlertidig investeringsstopp for flertallet av 
investeringer i godkjent budsjett for 2025, i påvente av beslutning rundt låneramme.  
  
Administrasjonen har sett igjennom alle investeringer i gjeldende økonomiplan og følgende 
investeringer er vurdert som mulige å utsette eller ta ut dersom lånerammen skal holdes 
uendret: 
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Konsekvens av gjennomføring av mulige tiltak: 
  
Utskifting av maskiner gjenviningsstasjoner – Utsetter utskifting av arbeidsmaskiner med ett 
år. Risiko: Økte vedlikeholds- og reparasjonskostnader. 
  
Utskifting maskiner og varebiler Heggvin – Utsetter utskifting av arbeidsmaskiner med to år, 
utsetter utskifting av varebil med ett år. Hjullaster som foreslås skiftet ut i 2025, er da 13 år 
gammel. Risiko: Økte vedlikeholds- og reparasjonskostnader. 
  
Ny dunkvasker – Tar ut utskifting av dunkvasker. Dagens dunkvasker vurderes til å være lite 
effektiv, i tillegg til at belastningen på operatør er høy.   
  
Uavhengig av om posten står i investeringsbudsjettet eller ikke vil selskapet vurdere 
alternativer til kjøp og gjøre en samlet vurdering før beslutning. Dagens dunkvasker er fra 
2009 og medfører en del overtid/vikarbruk. Etter hvert blir det også vanskeligere å få tak i 
deler. 
  
Risiko: Tar ut tiltak som fører til mer effektiv drift og beholder en løsning med tung HMS-
belastning. 
  
SD-anlegg (sentral driftskontroll) – Utsetter investering i SD-anlegg i to år. Selskapet har et 
SD-anlegg som dekker gass- og sigevannsanleggene på Heggvin og Gålåsholmen. Det er 
foreslått å legge også annen driftsovervåking inn i et felles SD-anlegg. Det er spesielt 
hensiktsmessig fordi selskapet har flere lokasjoner, og personell med ansvar for drift og 
vedlikehold bygg og anlegg på én lokasjon. Risiko: Tar ut tiltak som fører til mer effektiv drift. 
  
Tilbygg Heggvin – Utsetter investeringen i tilbygg med ett år. Det er ikke tilstrekkelig 
garderobefasiliteter i dagens administrasjonsbygg og mangel på kontorplasser. Alternativet 
er leie av brakkeløsning inntil det kan avsettes investeringsmidler. Risiko: Midlertidig løsning 
blir kostbar/ikke godkjent. 
  
Stjernesikt- selskapet har allerede besluttet å ikke kjøpe stjernesikt, da den bare er i bruk 
deler av året og kan leies. Sees også i sammenheng med prosjekt som ser på samarbeid 
mellom Innsikt selskapene om jordsatsing. I oversikten over er det lagt inn midler til utskifting 
av en sorteringsmaskin på Heggvin istedenfor innkjøp av stjernesikt, men den er skjøvet ett 
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år i forhold til opprinnelig plan stjernesikt. Sorteringsmaskinen er 2013-modell. Risiko: Økte 
vedlikeholds- og reparasjonskostnader. 
  
Planering og asfalt av ledig område kretsløpsparken – Lar være å asfaltere område på 
«plata» på Gålåsholmen som ikke er utnyttet. Området kan tas i bruk til jordproduksjon 
dersom det asfalteres. I gjeldende økonomiplan er det lagt inn en gradvis økning av inntekter 
for jordsalg. Utsettelse av planering og asfaltering av området vil kunne medføre redusert 
inntekt, men ikke vesentlig de første årene. I dag leveres deler av hageavfallet til andre 
aktører (konkurrenter). Det er ønskelig å benytte alt hageavfall selv, men det vil bli 
utfordrende uten større areal. Dersom hageavfallet i stedet leveres til energiutnyttelse vil det 
kunne medføre en reduksjon i materialgjenvinningsgraden. Risiko: Reduserte inntekter og 
lavere materialgjenvinningssgrad. 
  
El lader til lastebil – kan tas ut av økonomiplanen. Det er ikke el lastebilladere verken i 
området rundt kretsløpsparken eller Heggvin pt. Leverandører og kunder til anleggene spør 
om det er mulighet for lading på anleggene i fm tilbud og anbudsbesparelser. Å kunne tilby 
lading av el lastebiler vil kunne bidra til oppnåelse av klimamål både for leverandører og 
kunder, og at selskapet også kan bytte sine krokbiler til el nå teknologien er moden for det. 
Risiko: Overlate til andre aktører å tilby infrastruktur for lading av el lastebiler. 
  
Gassturbin – det investeres ikke i gassturbin på Heggvin dersom lånerammen forblir 
uendret. Hensikten med å etablere gassturbiner på Heggvin er å produsere strøm og varme 
av deponigassen istedenfor dagens fakling, som også medfører CO2 utslipp. 90 % 
utnyttelse av planlagte gassturbiner medfører en total strømproduksjon på 1.000 MWh/år og 
reduserer sårbarhet ved evnt. strømbrudd. Det er gitt klimasatsmidler tilsvarende 45 % av 
kostnadene til investeringen. Beregnet nedgang i utslipp av klimagasser er 355 tonn Co2 
ekvivalenter. Risiko: Forsinket oppnåelse av nasjonale klimamål (forutsatt at gassturbin 
investeres i på et senere tidspunkt) og bortfall av innvilgede klimasatsmidler. 
  
Takoverbygg bygg C i kretsløpsparken – tas ut av økonomiplanen. Det mellomlagres tidvis 
ee-avfall utendørs. Ifølge avfallsforskriften skal ee-avfall lagres forsvarlig. Investeringen kan 
tas ut, men et evnt. pålegg kan medføre at vi må finne andre løsninger der vi i dag 
mellomlagrer utendørs. Risiko: Pålegg kan medføre at investeringen allikevel må 
gjennomføres, men skjøvet ut i tid. 
  
Utskifting av krokbil og hengere – Utsetter utskifting av en krokbil i ett år. Det vil medføre 
økte vedlikeholdskostnader. Vedlikeholdskostnadene øker pga dårligere vedlikeholdsavtale 
etter 5 år og at bil og henger blir eldre. Risiko: Økte vedlikeholds- og reparasjonskostnader. 
  
Asfaltering gjenvinningsstasjoner og Heggvin – kan tas ut av investeringsbudsjettet uten at 
det medfører vesentlig konsekvens.  Risiko: Liten 
  
Veiesystem restavfall gjenvinningsstasjoner – tas ut av økonomiplanen. Hensikten med 
investeringen er å gå over til betaling for restavfall på vekt istedenfor kubikk på 
gjenvinningsstasjoner unntatt kretsløpsparken. Inntekt pr. tonn restavfall er høyere i 
kretsløpsparken enn på de andre gjenvinningsstasjonene. Investeringen er budsjettert med 
positiv nåverdi, så dersom vi ikke investerer og innfører vekter på øvrige 
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gjenvinningsstasjoner, er det forventet at det vil belaste selvkost negativt. Risiko: Reduserte 
inntekter og lavere materialgjenvinningsgrad. 
  
  
Områder det kan bli aktuelt å fremme investeringsforslag innenfor sånn administrasjonen ser 
det pr. nå:  
  

• Gjennomgang av gjenvinningsstasjoner unntatt kretsløpsparken. Benchmarking i 
bransjen tilsier at den dyreste delen av tilbudet i vår region er 
gjenvinningsstasjonene. De driftes godt, men tilbudt kapasitet og åpningstider er i 
sum over gjennomsnittet i bransjen. Gjenvinningsstasjonene åpnet i 1995 og er i år 
30 år gamle. Det har skjedd store endringer i forhold til hva gjenvinningsstasjonene 
ble bygget til. Det er sannsynlig at det er behov for større oppgraderinger enn 
ordinært vedlikehold. Det ligger i handlingsplanen for 2025 å gjøre en vurdering av 
dette. 

• Det er ikke lagt inn midler til en evnt. ny ubemannet gjenvinningsstasjon på 
Benstigen. Her vil forslaget fra Sirkula være at det ikke bygges en 
gjenvinningsstasjon, men at fritidskunder får benytte Roverudmyra (GLØR) og Moelv. 
Hvis forslaget blir vedtatt, blir det kun etablering av returpunkt med avfallsbrønner, 
som det ligger noe midler til. Det er ikke lagt inn midler til videre utbygging av 
returpunkter fritid utover det som allerede er besluttet. Kommunene har signalisert at 
det kan bli behov for nye returpunkter pga økning i antall og nye områder for 
fritidsboliger. 

• Det skal etableres et energiledelsessystem i 2025. Det er krav i tillatelsen på 
Heggvin. Eventuelt investeringsbehov er ikke medtatt. Dette er evnt. mindre 
investeringsposter. 

• Utbedring av maskinhall på Heggvin. Maskinhallen har setningsskader. 
• Det arbeides med strategi for videreutvikling av ombrukstilbudet og 

kompetansesenteret i 2025, uten at det er tatt med investeringsmidler til realisering 
av strategien. 

• Det pågår arbeid med sigevannsanlegget på Heggvin for å tilfredsstille krav. Det er 
usikkert om det er avsatt nok midler. 

  
  
Investeringer i økonomiplanperioden selskapet vurderer det som ikke aktuelt å ta ut eller 
forskyve i tid  
  
  
Investeringer i økonomiplanen administrasjonen vurderer at må gjennomføres: 
  
Utskifting av driftsmidler som av ulike årsaker må byttes – det gjelder datautstyr, 
avfallsbeholdere, containere, m.m.  
  
Mindre etableringer - etablering av felles hentepunkter der dagens løsning har høy HMS-
risiko, etablering av allerede vedtatt kildesortering fritid der det fortsatt mangler, m.m. 
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Tilbygg hovedkontor og ferdigstillelse kretsløpsparken – renovatørene med driftsledelse har i 
dag garderober og andre fasiliteter i midlertidige brakker. Tillatelsen til brakkene er gått ut og 
fasilitetene ville heller ikke blitt godkjent som permanent tilbud. Det er vurdert ulike løsninger, 
fra leie på egen/annen tomt, til separat bygg på egen tomt. Etter en totalvurdering har 
selskapet vurdert et tilbygg til eksisterende hovedkontor som mest hensiktsmessig. 
Anbudsprosessen er i gang. Mangler noe beplantning for å få ferdigattest, som det også er 
lagt inn midler til. 

Takoverbygg komprimatorbiler – den viktigste årsaken til å etablere takoverbygg er å 
etablere flere brannskiller i rekken av biler. Hensikten er å redusere risiko for at en brann i én 
bil rammer hele bilparken. Et takoverbygg vil også redusere oppstartstid på vinteren etter 
snøfall. 

Skilting på gjenvinningsstasjonene nasjonal merkeordning – merkeordning ble etablert i 
Norge i 2020. Sirkula har startet implementering, bl.a. på nye beholdere og på fritidspunkter. 
Merking hjemme og på gjenvinningsstasjoner gjenstår og er planlagt gjennomført i 2025. 

Utvidelse farlig avfallsbygg Heggvin – utvidelse for å ivareta krav og HMS. 

Etablering av industrivern – etterkomme pålegg. 

Diverse Resirkula – lagercontainer, divers mindre tiltak 

Datasystemer – økt fra 250’/350’ til 1 mill. kr pr. år fra 2026. Må påregne å ta del i 
digitaliseringsbehov/-krav framover. 

Utskifting anleggsmaskiner – det ligger utskifting av hjullaster på Gålåsholmen i 2028. 
Det ligger noen mindre investeringer i investeringsbudsjettet i tillegg til de som er tatt med i 
oversikten. Investeringer som allerede er igangsatt er heller ikke tatt med i oversikten. 

Risiko: 
Sett fra selskapets side vil økt låneramme i seg selv medføre lite risiko for eierne. 

Eierne har en forpliktelse til å sørge for at selskapet er i stand til å betale sine forpliktelser. 
Så lenge selskapets lån er tilknyttet investeringer i husholdningsregnskapet, dekkes 
forpliktelsen i sin helhet gjennom renovasjonsgebyret. 

Økt låneopptak innebærer økte investeringer, som igjen påvirker renovasjonsgebyret. Det er 
representantskapet som vedtar investeringsbudsjett og låneopptak. Det vil si at risiko knyttet 
til gebyrøkninger som følge av låneopptak følger budsjettvedtak og ikke lånerammen i seg 
selv. Sammen med innstilling om låneopptak synliggjøres effekten på gebyr og likviditet, slik 
at representantskapet skal være kjent med risiko knyttet til låneopptak før vedtak fattes. 
Årlige økonomiplaner synliggjør effekten av fremtidige låneopptak og risikoer knyttet til 
dette.     
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Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 
Espen Pettersen <arkiv> 25/51 

Saksnr Utvalg Type Dato 
25/07 Representantskapet Sirkula IKS ST 20.02.2025 

Åpen post 

Styrets innstilling: 

Hamar,  28.01.2025 

Nina Cecilie Myren Sortehaug (Sign.) 
Styrets leder 

Representantskapet gjorde følgende vedtak den 21.10.24: Styret gis i oppdrag å se 
nærmere på muligheten for en utbytteplan til eierne fra næringsvirksomheten. Styret gis 
også i oppdrag å se på konsekvenser av uendret låneramme, og en mer dempet kostnads- 
og gebyrutvikling fra 2026. Konsekvens av uendret låneramme er lagt fram som egen sak. 
Selskapet vil i møtet gi en presentasjon av hvordan selskapet jobber med 
effektivitetsforbedringer og en plan for presentasjon av utbyttepolicy og -plan. 
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